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PROTOKÓŁ NR XV/2025 

 

z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Mordach zwołanej w dniu 30 maja 2025 roku. 

Obecni na obradach wg załączonej listy obecności. Sesja trwała od godz. 1500. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

 

Obrady sesji otworzyła Pani Katarzyna Gizińska - Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Mordach, która poinformowała o nagrywaniu i transmitowaniu sesji. Następnie powitała 

Radnych Rady Miejskiej w Mordach, Łukasza Wawryniuka - Burmistrza Miasta i Gminy 

Mordy, Piotra Michalaka - Zastępcę Burmistrza, Sylwię Paryłę - Skarbnika Miasta i Gminy, 

Piotra Goławskiego - Sekretarza Miasta i Gminy, Daniela Przewłockiego - Komendanta 

Komisariatu Policji w Mordach, Marlenę Soszyńską - Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Mordach, Annę Cielemęcką - Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Mordach, Alinę Wołosz - Dyrektor Zespołu Oświatowego w Mordach, Agnieszkę 

Próchnicką - Pawlak - Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Mordach, Katarzynę Redesiuk - Rostek - Naczelnika Wydziału Inwestycji i Infrastruktury 

UMiG Mordy, Mecenasa Marcina Ciszkowskiego, Wioletę Stefaniuk - Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Radzikowie Wielkim, Radnych Rady Seniorów z przewodniczącym 

Krzysztofem Twarowskim, Sołtysów z terenu Gminy Mordy oraz mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum – obecnych na sesji 13 Radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

 Ad. 2. Wnioski do porządku obrad 

Katarzyna Gizińska - Przewodnicząca Rady - stwierdziła, że Radni otrzymali zawiadomienie  

o terminie sesji wraz z proponowanym porządkiem obrad. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk wniósł o wprowadzenie do porządku obrad:  

1) zmiany tytułu uchwały w pkt 7e z „Uchwała w sprawie ustanowienia Programu 

wspierania edukacji uzdolnionych uczniów uczęszczających do szkół podstawowych na 

terenie Miasta i Gminy Mordy" na brzmienie „Uchwała w sprawie ustanowienia 

Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na 

terenie Miasta i Gminy Mordy"; 

2) zmiany tytułu uchwały w pkt 7f z „Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania 

uczniom pobierającym naukę na terenie Miasta i Gminy Mordy, stypendiów Burmistrza 

Miasta i Gminy Mordy" na brzmienie „Uchwała w sprawie określenia zasad 

przyznawania dzieciom i młodzieży pobierającej naukę na terenie Miasta i Gminy Mordy, 

stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy Mordy"; 

3) wprowadzenia do uchwały w sprawie wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych 

na terenie Miasta i Gminy Mordy; 

4) wprowadzenie do uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/81/2024 Rady Miejskiej  

w Mordach z dnia 27 grudnia 2024 roku w sprawie określenia przystanków 
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komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy Mordy, warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poddała pod głosowanie wnioski o zmianę tytułów 

uchwał w sprawie: 

1) ustanowienia „Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

pobierających naukę na terenie Miasta i Gminy Mordy”, który został przyjęty 13 głosami 

za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów wstrzymujących się;  

2) określenia zasad przyznawania dzieciom i młodzieży pobierającej naukę na terenie Miasta 

i Gminy Mordy stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy Mordy, który został przyjęty  

13 głosami za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymujących się. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowania wprowadzenie do porządku obrad uchwał  

w sprawach: 

1) wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy Mordy, 

który został przyjęty 13 głosami za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz 

braku głosów wstrzymujących się; 

2) uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IX/81/2024 Rady Miejskiej w Mordach z dnia  

27 grudnia 2024 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Miasta i Gminy Mordy, warunków i zasad korzystania z tych przystanków, który został 

przyjęty 13 głosami za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymujących się. 

 

Wobec braku innych uwag do porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna 

Gizińska, odczytała porządek obrad w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

5. Informacje dotyczące bieżącej działalności Komisji Rady Miejskiej. 

6. Debata nad Raportem o stanie Miasta i Gminy Mordy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach; 

a) wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Mordy, 

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miasta i Gminy Mordy wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2024 rok, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta i Gminy Mordy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2024 rok,  

c) udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Mordy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 rok, 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Mordy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowe o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
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d) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso, 

e) ustanowienia Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

pobierających naukę na terenie Miasta i Gminy Mordy, 

f) określenia zasad przyznawania dzieciom i młodzieży pobierającej naukę na terenie 

Miasta i Gminy Mordy, stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy Mordy, 

g) przekazania skargi według właściwości, 

h) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Mordy, 

i) przystąpienia Miasta i Gminy Mordy do Nadbużańskiej Lokalnej Organizacji 

Turystycznej, 

j) zmiany uchwały Nr XXVI/153/2016 Rady Miejskiej w Mordach z dnia  

27 października 2016 r. w sprawie utworzenia Rady Seniorów Miasta i Gminy 

Mordy oraz nadania jej statutu, 

k) zmian w Uchwale budżetowej Miasta i Gminy Mordy za 2025 rok, 

l) wprowadzenia zmian w Wieloletnie Prognozie Finansowej Miasta i Gminy Mordy 

na lata 2025-2040, 

m) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Miasta i Gminy Mordy za 2024 rok, 

n) wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy 

Mordy, 

o) zmieniającej Uchwałę Nr IX/81/2024 Rady Miejskiej w Mordach z dnia 27 grudnia 

2024 roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta 

 i Gminy Mordy, warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad 

został przyjęty 13 głosami – za, przy braku głosów przeciwnym oraz braku głosów 

wstrzymujących się (jednogłośnie). 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji 

 

Wobec braku uwag oraz poprawek do protokołu z XIV sesji, Przewodnicząca Rady Katarzyna 

Gizińska poddała pod głosowanie jego przyjęcie. Protokół został przyjęty 13 głosami – za 

(jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami 

 

Łukasz Wawryniuk - Burmistrz poinformował, że w omawianym okresie od 25 kwietnia do 

30 maja br. uczestniczył w następujących spotkaniach i wydarzeniach:   

- 28 kwietnia br. odbyły się wybory sołtysa sołectwa Olędy, którym został Pan Waldemar 

Rzewuski. Burmistrz podziękował obecnej sołtys za zaangażowanie i troskę w sprawy 

mieszkańców i pełne oddania lata pracy w pełnieniu funkcji sołtysa, 
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- 29 kwietnia br. odbyło się spotkanie z firmą Strabag wykonawcą generalnym mostu  

w Mordach oraz inwestorem. Burmistrz poinformował, że z nocy z 12 na 13 czerwca br. na 

przebudowie mostu na drodze wojewódzkiej nr 698 będą prowadzone prace związane  

z przełączeniem magistrali światłowodowej i telefonicznej; 

- 30 kwietnia br. odbyło się spotkanie Związku Międzygminnego Zielone Gminy, podczas 

którego omówiono sprawy składowiska odpadów w Woli Suchożebrskiej; 

- 2 maja br. odbył się I Mordzki bieg Z FLAGĄ W TLE, patronem wydarzenia i sponsorem 

był Powiat Siedlecki, Starostwo Powiatowe w Siedlcach; 

- 3 maja br. odbyły się gminne obchody Święta Konstytucji 3 Maja oraz piknik OSP  

w Radzikowie Wielkim pn. "Z nami zawsze bezpiecznie"; patronem wydarzenia OSP był 

Samorząd Województwa Mazowieckiego; 

- 4 maja br. odbył się Gminny Dzień Strażaka; 

- w maju Miasto i Gmina Mordy zawarło porozumienie z siedleckim wydziałem 

Mazowieckiego Samorządowego Centrum Doskonalenia Nauczycieli. Celem współpracy jest 

wspieranie rozwoju zawodowego nauczycieli szkół działających na terenie miasta i gminy; 

- 10 maja br. wspólnie z mieszkańcami zorganizowano akcję "Wiosenne porządki". Burmistrz 

podziękował mieszkańcom za zaangażowanie i poświęcony czas. Patronat honorowy nad 

akcją sprawował Zbigniew Deptuła - prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie; 

- 11 maja br. - Burmistrz uczestniczył w jubileuszu 70-lecia OSP w Woli Suchożebrskiej; 

- 17 maja br. odbyło się I spotkanie przedsiębiorców Miasta i Gminy Mordy; 

- 22 maja br. odbyła się XXII edycja Powiatowego Festiwalu Piosenki o zdrowiu 

zorganizowana przez siedlecki Sanepid. Miasto i Gminę reprezentowały dzieci z Przedszkola 

Samorządowego w Mordach; 

- 23 maja br. Burmistrz uczestniczył w konferencji "Wspólne działania w subregionie 

siedlecko-ostrołęckim i obwodzie wołyńskim w zakresie przygotowania służb ratowniczych 

do zwalczania pożarów, klęsk żywiołowych i zagrożeń pochodzących od zmian klimatu”; 

Burmistrz uczestniczył w obchodach 160. rocznicy stracenia ks. Stanisława Brzóski i 100. 

rocznicy odsłonięcia pomnika ks. Brzóski w Sokołowie Podlskim; 

- 24 maja br. odbył się powiatowy dzień Strażaka w Reymontówce oraz Piknik Rodzinny  

w Zespole Oświatowym w Mordach. 

 

Łukasz Wawryniuk - Burmistrz poinformował o odbytych w okresie sprawozdawczym 

spotkaniach m.in z Janiną Ewą Orzyłowską, Starostą Siedleckim, Dariuszem Stopą - 

wiceprezydentem Siedlec, Agatą Ługowską - Kierownik Delegatury w Siedlcach 

Wojewódzkiego Urzędy Ochrony Zabytków w Warszawie; Wójtem Gminy Olszanka; 

Mariuszem Wyczółkowskim – Kierownikiem KRUS w Siedlcach; Krzysztofem 

Zacharczukiem – prezesem LKS Grodzisk Krzymosze; zarządem Spółdzielni Socjalnej 

CARITAS; dyrektorem MSCDN w Siedlcach, z ks. Karolem Klewkiem – proboszczem 

parafii w Mordach; Bogdanem Koziołem – prezesem MPK w Siedlcach; z przedstawicielami 

GOOGLE for EDUCATION i dyrektorami szkół z terenu gminy Mordy. 

W okresie sprawozdawczym został przeprowadzony nabór wniosków o szacowanie szkód  

w uprawach rolnych. W okresie od 9 kwietnia do 16 maja br. został przeprowadzony nabór 
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wniosków do projektu planu ogólnego Miasta i Gminy Mordy. Wpłynęło ok. 500 wniosków. 

Przewidywany termin wyłożenia planu ogólnego do publicznej konsultacji to listopad 2025 

roku.  

W maju zakończono nabór wniosków na działania społeczno - sportowe i kulturalne, nabór 

ofert do otwartego konkursu na realizację zadań publicznych skierowanych do organizacji 

pozarządowych. Po weryfikacji wniosków dotację otrzymały 4 organizacje: 

1. OSP Wielgorz otrzyma kwotę 7.500 zł na projekt pn. "OSP Wielgorz wspiera działania 

Ochotniczych Straży Pożarnych w tym dziecięcych i młodzieżowych drużyn 

pożarniczych wspierający rozwój lokalnych drużyn pożarniczych”; 

2. beneficjent OSP Radzików Wielki zrealizuje wakacyjny projekt edukacyjno -

ratowniczy pn. "Bezpieczna przygoda - wakacje ze strażą", kwota 7.500 zł; 

3. OSP Radzików Wielki zaprosi na patriotyczne czuwanie muzyczne z orkiestrą. 

Wysokość dofinansowania 11.500 zł. 

4. Lokalny Klub Grodzisk Krzymosze otrzyma kwotę 50.000 zł na organizację treningu 

piłkarskiego dla dzieci i młodzieży z terenu Miasta i Gminy Mordy. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że Ministerstwo Spraw Wewnętrznych  

i Administracji ogłosiło nabór wniosków na zakup nowych wozów bojowych. 

Dofinansowanie otrzymało OSP Wielgorz. Ponadto wziął udział w: posiedzeniu Zarządu 

Związku Zielone Gminy, 1 walnym zgromadzeniu członków Związku Międzygminnego 

ZIELONE GMINY; 1 Walnym zgromadzeniu wspólników GSK Mordy, 1 posiedzeniu Rady 

Nadzorczej GSK Mordy, 1 posiedzeniu Rady Seniora Miasta i Gminy Mordy. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk przekazał następujące informacje na temat inwestycji: 

1. Wszczęte i przeprowadzone postępowania 

1) Wszczęto postępowanie w trybie podstawowym na wykonanie zadania  

pn. „Modernizacja sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w Mieście i Gminie Mordy”  

z podziałem na 4 części: 

-  Część 1 zamówienia - Budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami  

w miejscowościach Czołomyje i Kolonia Mordy; 

-  Część 2 zamówienia - Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w przyłączami  

w miejscowości Wyczółki; 

-  Część 3 zamówienia - Modernizacja kanalizacji sanitarnej w Mordach – Modernizacja 

przepompowni ścieków sanitarnych w miejscowości Mordy, ul. Ogrodowa; 

-  Część 4 zamówienia - Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Mordy ul. Olchowa. 

W terminie składania ofert do 09.05.2025 r. złożono: 

- na Część 1 zamówienia - 5 ofert - najkorzystniejsza złożona przez konsorcjum 

wykonawców: Lider - Imbau z siedzibą w Pruszynku, z ceną 2.091.000,00 zł. 

- na Część 2 zamówienia - 2 ofert - najkorzystniejsza złożona przez wykonawcę HYDRO 

PROJEKT z siedzibą w Siedlcach, z ceną 176.751,00 zł. 

- na Część 3 zamówienia - 2 oferty - najkorzystniejsza złożona przez wykonawcę Gminna 

Spółka Komunalna Mordy, z ceną 244.760,27 zł. 

- na Część 4 zamówienia - 3 oferty - najkorzystniejsza złożona przez wykonawcę HYDRO 

PROJEKT z Siedlec, z ceną 304.179,00 zł. 
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Inwestycja jest dofinansowana z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach inwestycji 

B3.1.1 „Inwestycje w zrównoważoną gospodarkę wodno-ściekową na terenach wiejskich” 

objętej Krajowym Planem Odbudowy i Zwiększania Odporności, w wysokości 100% kosztów 

kwalifikowanych netto. 

2) Przeprowadzono postępowanie w trybie podstawowym na wykonanie zadania pn. 

„Remonty i modernizacje dróg gminnych i wewnętrznych na terenie gminy Mordy”  

z podziałem na 3 części: 

-  Część 1 zamówienia - Remonty i modernizacje dróg gminnych i wewnętrznych poprzez 

nawiezienie żwirem i rozplantowanie; 

-  Część 2 zamówienia - Remonty i modernizacje dróg gminnych i wewnętrznych poprzez 

nawiezienie tłuczniem dolomitowym i rozplantowanie; 

-  Część 3 zamówienia - Remonty i modernizacje dróg gminnych i wewnętrznych poprzez 

nawiezienie kruszywem betonowym i rozplantowanie. 

Zadanie finansowane w ramach Funduszu Sołeckiego na 2025 rok. 
 

3) Prowadzono postępowanie w trybie podstawowym na wykonanie zadania  

pn. „Ogólnopolski program finansowania usuwania wyrobów zawierających azbest. 

Przedsięwzięcia w zakresie zbierania, transportu oraz unieszkodliwiania odpadów 

zawierających azbest realizowane z gospodarstwach rolnych z terenu Miasta i Gminy 

Mordy". Zadanie finansowane dzięki wsparciu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie i Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, w wysokości 100% kosztów kwalifikowanych. 
 

4) Wszczęto postępowanie dotyczące szacowania wartości zamówienia na „Dostawy sprzętu  

i oprogramowania oraz zakupu usług związanych z poprawą cyberbezpieczeństwa" w ramach 

zadania "Podniesienie poziomu cberbezpieczeństwa w Urzędzie Miasta i Gminy w Mordach 

przez wdrożenie SZBI, podniesienie świadomości pracowników oraz zakup sprzętu i usług 

zwiększających cyberbezpieczeństwo" w ramach projektu 'Cyberbezpieczny Samorząd". 

Zadanie dofinansowane z ramach Funduszy Europejskich na Rozwój Cyfrowy 2021-2027. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że zostały złożone dwa wnioski w ramach 

pierwszego naboru ogłoszonego przez LGD Ziemi Siedleckiej: 

1. Wniosek złożony na modernizację placu zabaw w Mordach. 
2. Renowacja obrazów w kościele parafialnym w Mordach. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że w omawianym okresie, tj. od dnia 

25.04.2025 r. do 30.05.2025 r., zostało wydanych 32 zarządzeń Burmistrza Miasta i Gminy 

Mordy, 2 uchwały powierzone wykonaniu Burmistrzowi są w trakcie realizacji, zostało także 

wydanych 10 decyzji administracyjnych. 

Burmistrz poinformował, że zostało wydane zarządzenie wprowadzające nowy cennik opłat 

za wynajem świetlic wiejskich stanowiących własność Miasta i Gminy Mordy. Odczytał 

cennik opłat. 
 

Ad. 5. Informacje dotyczące bieżącej działalności Komisji Rady Miejskiej 
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Ireneusz Denis - Wiceprzewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji - odczytał 

informację z posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 9 maja 2025 r. (Informacja stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Jacek Zdanowski - Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Gospodarczych 

- odczytał informacje z posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 27 maja 2025 r. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Piotr Adamczuk - Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Porządku 

Publicznego - odczytał informację z posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 27 maja 

2025 r. (Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Bartłomiej Kupiński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał informację z posiedzeń 

Komisji, które odbyły się w dniu 05 maja 2025 r. oraz 29 maja 2025 roku (Informacje 

stanowią załącznik do protokołu). 

 

Ad. 6. Debata na temat Raportu o stanie Miasta i Gminy Mordy 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała, że Radni uprzednio otrzymali 

„Raport o stanie Miasta i Gminy Mordy za 2024 rok” oraz że został zamieszczony na stronie 

internetowej Gminy. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie 

gminnym, raport jest rozpatrywany podczas sesji, na której jest udzielane absolutorium 

Burmistrzowi oraz że nad raportem przeprowadza się debatę, w której mogą wziąć udział 

mieszkańcy miasta i gminy po uprzednim zgłoszeniu. Do dnia poprzedzającego dzień, na 

który zwołana została sesja, do debaty nie zgłosili się mieszkańcy naszej Gminy. 

 

Łukasz Wawryniuk - Burmistrz poinformował, że Raport o stanie Miasta i Gminy Mordy 

obejmuje podsumowanie działalności Burmistrza oraz Miasta i Gminy Mordy w roku 

poprzednim. Zawiera informacje z realizacji polityk, strategii, programów realizowanych 

przez Miasto i Gminę Mordy, jednostek organizacyjnych oraz instytucji kultury. Zawiera opis 

stanu finansów Miasta i Gminy Mordy, funduszu sołeckiego oraz uchwał Rady Miejskiej  

w Mordach. Głównym celem przygotowania raportu jest ukazanie faktycznego stanu sytuacji 

Miasta i Gminy Mordy w ujęciu gospodarczym i społecznym w roku poprzednim. W raporcie 

zostały omówione m.in. obszary związane z: ochroną środowiska naturalnego, demografią, 

oświatą i wychowaniem, kulturą, sportem, rekreacją, pomocą społeczną, ochroną zdrowia, 

bezpieczeństwem publicznym, ochroną przeciwpożarową oraz funkcjonowanie gminnych 

jednostek organizacyjnych. W Raporcie zostały przedstawione zadania inwestycyjne 

dotyczące budynków świetlic wiejskich, dochody uzyskane z mienia komunalnego, 

informacje o sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Miasta i gminy Mordy oraz 

zrealizowanym budżecie za 2024 r. 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska zaprosiła Radnych do debaty. Wobec braku 

chętnych do debaty przeszła do pkt. 7 porządku obrad. 
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Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawach 

 

a) wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Mordy 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy  

o samorządzie gminnym, po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy, rada gminy 

przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. Przewodnicząca Rady 

odczytała projekt uchwały Rady Miejskiej w Mordach z dnia 30 maja 2025 r. w sprawie 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Mordy.  

Wobec braku uwag do ww. uchwały Przewodnicząca Rady poddała ją pod głosowanie. 

Poinformowała, że uchwała została przyjęta 10 głosami – za, przy braku głosów przeciwnych 

i 3 głosach wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miasta i Gminy Mordy wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska odczytała projekt uchwały Rady Miejskiej  

w Mordach z dnia 30 maja 2025 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Miasta i Gminy Mordy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2024 

rok.  

Przewodniczący Komisji Finansów, Budżetu oraz Spraw Gospodarczych Jacek Zdanowski 

odczytała uchwałę Nr 3.e./158/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 14.04.2025 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta i Gminy Mordy o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2024 rok – Skład 

Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował ww. sprawozdanie. 

Wobec braku uwag do uchwały, Przewodnicząca Rady poddała ją pod głosowanie. 

Poinformowała, że uchwała została przyjęta 13 głosami – za, przy braku głosów przeciwnych 

i braku głosów wstrzymujących się (jednogłośnie). Uchwała w załączeniu. 

 

c) udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Mordy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała o projekcie uchwały Rady 

Miejskiej w Mordach z dnia 30 maja 2025 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta  

i Gminy Mordy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok. Poinformowała, że 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2024 rok, ze sprawozdaniem 

finansowym, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

oraz z informacją o stanie mienia Miasta i Gminy Mordy, a następnie udzieliła głosu 

Wiceprzewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Monika Stokowska odczytała uchwałę Nr 1/2025 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Mordach z dnia 5 maja 2025 r., w której Komisja 

Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Mordy za 

2024 rok. 
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Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bartłomiej Kupiński odczytał uchwałę  

Nr 3.f.1./56/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

12.05.2025 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Mordach, 

dotyczącym absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Mordy za 2024 rok. Skład 

Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował ww. wniosek. 

 

Wobec braku uwag do uchwały Przewodnicząca Rady poddała ją pod głosowanie 

Poinformowała, że uchwała została przyjęta 10 głosami – za, przy braku głosów przeciwnych 

i 3 głosach wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

W tym miejscu nastąpiły uroczyste gratulacje oraz podziękowania. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk podziękował za udzielone absolutorium, zaufanie oraz 

współpracę i zaangażowanie w rozwój Miasta i Gminy Mordy - Radnym Rady Miejskiej  

w Mordach, pracownikom urzędu, kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych, 

jednostkom OSP, Kołom Gospodyń Wiejskich i mieszkańcom.  

Katarzyna Gizińska - Przewodnicząca Rady podziękowała za współpracę Burmistrzowi. 

d) poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na komisjach. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Poinformowała, że uchwała 

została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku 

głosów wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że powyższa uchwała wprowadza nowego 

sołtysa miejscowości Olędy.  

 

e) ustanowienia Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

pobierającej naukę na terenie Miasta i Gminy Mordy 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska odczytała projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

f) określenia zasad przyznawania dzieciom i młodzieży pobierającej naukę na terenie 

Miasta i Gminy Mordy, stypendiów Burmistrza Miasta i Gminy Mordy 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska odczytała projekt uchwały. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że zmiana średniej ocen oraz kryteriów, 

pozwoli większej liczbie uczniów na uzyskanie stypendiów Burmistrza. Podziękował 
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członkom Rady Rodziców w Mordach za przedstawienie propozycji zmian dotyczących 

przyznawania stypendiów. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

g) przekazania skargi według właściwości 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska odczytała projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

h) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Mordy 

 

Katarzyna Gizińska - Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na komisjach oraz że Radni zapoznali się ze stanowiskiem Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Odczytała projekt uchwały. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

i) przystąpienia Miasta i Gminy Mordy do Nadbużańskiej Lokalnej Organizacji 

Turystycznej 

 

Katarzyna Gizińska - Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na komisjach. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

j) zmiany Uchwały Nr XXVI/153/2016 Rady Miejskiej w Mordach z dnia 27 października 

2016 r. w sprawie utworzenia Rady Seniorów Miasta i Gminy Mordy 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na komisjach. 

Łukasz Wawryniuk - Burmistrz poinformował, że zmiana uchwały wprowadza propozycje 

podjęte na posiedzeniu Rady Seniorów. 

Wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta  

13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów przeciwnych oraz braku głosów 

wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

k) zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Mordy na 2025 rok 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poprosiła o omówienie przedmiotowej uchwały. 
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Skarbnik Sylwia Paryła omówiła ww. uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów 

przeciwnych oraz braku głosów wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

l) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie Finansowej Miasta i gminy Mordy na lata 

2025-2040 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poprosiła o omówienie przedmiotowej uchwały. 

Skarbnik Sylwia Paryła omówiła ww. uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów 

przeciwnych oraz braku głosów wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

m)  zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Miasta i Gminy Mordy za 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poprosiła o omówienie przedmiotowej uchwały. 

Skarbnik Sylwia Paryła omówiła ww. uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów 

przeciwnych oraz braku głosów wstrzymujących się. Uchwała w załączeniu. 

 

n) wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Miasta i Gminy Mordy 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska poinformowała, że projekt uchwały został 

omówiony na komisjach. Odczytała projekt uchwały. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że uchwała wprowadza nowy przystanek przy 

ul. Szkolnej w Radzikowie Wielkim. Od połowy czerwca planowane jest wydłużenie linii 

autobusowej nr 14 do miejscowości Pióry Wielkie. Przystanek powstał na prośbę 

mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów 

przeciwnych oraz braku głosów wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 

 

o) zmieniająca Uchwałę Nr IX/81/2024 Rady Miejskiej w Mordach z dnia 27 grudnia 2024 

roku w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska odczytała projekt uchwały. 

Poinformowała, że Radny Dariusz Miazga w trakcie odczytywania uchwały opuścił obrady 

sesji, po czym wrócił kontynuując udział w obradach. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Gizińska wobec braku uwag do ww. uchwały, poddała ją 

pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 13 głosami – za (jednogłośnie), przy braku głosów 

przeciwnych oraz braku głosów wstrzymującym się. Uchwała w załączeniu. 
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Ad.8. Sprawy różne 

 

Radny Grzegorz Radzikowski zadał pytanie dotyczące ważności uchwały w sprawie inkaso, 

czy została podjęta prawidłowo? 

Radca Prawny Marcin Ciszkowski poinformował, że 4 Radnych, którzy jednocześnie są 

sołtysami powinni wstrzymać się od głosowania, jednak z racji tego, że większość radnych -  

8 nie jest sołtysami, powinna zostać przyjęta za prawidłową. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że pojawił się problem z wodą pitną.  

O godzinie 15:00 przyszedł oficjalny komunikat z Sanepidu. Mając wyniki cząstkowe 

rozpoczęto już rano działania informacyjne i zmierzające do dostarczenia wody pitnej 

mieszkańcom. W dniu dzisiejszym woda butelkowa zostanie dostarczona do mieszkańców 

sołectw, w mieście Mordy wodę dostarczy beczkowóz, który będzie jeździł ulicami miasta. 

Po godzinie 20:00 beczkowóz zostanie ustawiony na ul. Plac Zwycięstwa. W dniu 

jutrzejszym na terenie Miasta i Gminy Mordy woda dostarczana będzie beczkowozami  

i cysternami. Burmistrz przedstawił harmonogram rozwożenia wody. 

Zastępca Burmistrza Piotr Michalak poinformował, że wystąpił problem z jedną ze studni na 

ujęciu wody, dlatego została wyłączona. Aby zapobiec spadkowi ciśnienia wody, część gminy 

podłączono do wodociągu w miejscowości Łosice. Ze względu na wykrycie substancji, woda 

została poddana badaniom, po których wyszło cząstkowe zanieczyszczenie. W związku  

z powyższym przez najbliższe dni woda będzie chlorowana. 

Prezes Gminnej Spółki Komunalnej Mordy Wojciech Biarda poinformował, że jedna ze 

studni jest wyłączona, prawdopodobnie przyczyną skażenia wody jest rozszczelnienie, przez 

które przedostają się bakterie. W najbliższym czasie będą trwały prace naprawcze. 

Rozwiązaniem może być założenie lamp UV - koszt ok. 100 tys. zł. lub wybudowanie nowej 

stacji uzdatniania wody na drugim końcu gminy. Poinformował, że istnieje duże 

prawdopodobieństwo, że wyciekły nieczystości wywożone przez rolników na pola. Kolejne 

próbki wody pobierane będą w przyszłym tygodniu, wtedy też będą znane wstępne wyniki 

badań. 

Radny Dariusz Miazga zadał pytanie dotyczące terminu dostarczania wody z gminy Łosice, 

czy była dostarczana na całym odcinku? 

Prezes Gminnej Spółki Komunalnej Mordy Wojciech Biarda poinformował, że woda 

dostarczana była tylko na część gminy, ze względu na niskie ciśnienie, nieoficjalne wyniki 

próbek wody były w dniu wczorajszym, dzisiaj przyszły oficjalne. Poinformował, że Sanepid 

pobierał dwa razy próbki wody z grupy A i nie wykazały bakterii, w dwóch próbkach z grupy 

B pobieranych przez firmę zewnętrzną wykryto bakterię. Nie pamięta dokładnie teraz od 

jakiego dnia woda z gminy Łosice jest dostarczana na gminę Mordy. 

Radny Dariusz Miazga poinformował, że zaszła nieścisłość, ponieważ na Komisji w dniu  

27 maja br. na pytanie o badania wody, Burmistrz odpowiedział, że woda nadaje się do 

użytku. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że próbki wody pobierane przez Sanepid 

wyszły dobrze i taka informacja została przekazana na komisji. 

Radny Dariusz Miazga zadał pytanie, ile badań wody zostało przeprowadzonych od  

24 stycznia br. 
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Prezes Gminnej Spółki Komunalnej Mordy Wojciech Biarda odpowiedział, że badania próbek 

wody z grupy B pobierane były 17 marca br. 

Radny Dariusz Miazga – poinformował, że sytuacja z wodą się powtarza, były zgłoszenia do 

urzędu przez mieszkańców dotyczące rozlewiska za stacją uzdatniania wody. Czy wykonane 

były badania gleby, jeśli tak to jakie są wyniki? 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że wszelkie uwagi zostały zgłoszone do RDOŚ 

i Powiatowej Inspekcji Weterynarii. Poprosił o zabranie głosu Naczelnik Wydziału Inwestycji 

i Infrastruktury – Katarzynę Redesiuk – Rostek. 

Naczelnik Wydziału IN Katarzyna Redesiuk – Rostek poinformowała, że w grudniu 

ubiegłego roku do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska i Państwowego 

Inspektoratu Weterynarii zostało zgłoszone podejrzenie odnośnie źródeł zatrucia wody. 

Wojewódzki Inspektorat Weterynarii stwierdził brak naruszeń przez wskazane gospodarstwo, 

WIOŚ przeprowadził kontrolę i wykrył pewne nieprawidłowości, które zostały zgłoszone do 

instytucji, które mogą się tym zająć. Wysłano zapytanie do Państwowego Instytutu 

Geologicznego odnośnie możliwych zagrożeń dla ujęcia wody w związku z nielegalnym 

rozlewiskiem. W odpowiedzi PIG poinformował, że działania prowadzone przy ujęciu wody 

nie powinny mu zagrażać, chyba, że w pobliżu znajduje się nielegalnie stworzona studnia 

głębinowa. Gmina nie ma możliwości sprawdzenia tego, takie kompetencje mają Wody 

Polskie. 

Radna Monika Stokowska odniosła się do sytuacji z Komisji, poinformowała, że na dzień 

Komisji była informacja, że woda jest zdatna do picia, druga informacja wyszła po komisji. 

Jednocześnie podkreśliła, że wynikła sytuacja z wodą powinna jednoczyć, a nie dzielić 

radnych. 

Radny Dariusz Miazga – odpowiedział, że druga próba wody pobierana była nie przez 

Sanepid, a zlecona przez Gminną Spółkę Komunalną Mordy firmie zewnętrznej, a takie 

badanie jest planowane wcześniej, stąd rozbieżności w datach. 

 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że: 

1. została uruchomiona akcja pomocowa dla wnuczki mieszkanki gminy Mordy, która uległa 

wypadkowi. Zaapelował o pomoc i włączenie się do zbiórki publicznej, 

2. Klub „Grodzisk” Krzymosze prowadzi nabór do szkółki piłkarskiej drużyn juniorskich,  

3. zaprosił do udziału w niedzielnym koncercie Zespołu Mazowsze, 

4. zachęcił do udziału w II turze wyborów prezydenckich. 

 

Sołtys sołectwa Stara Wieś Henryk Czarnocki wyraził solidarność z rolnikami protestującymi 

przeciw Zielonemu Ładowi oraz utrudnieniom w prowadzeniu gospodarstw rolnych. 

Radny Grzegorz Radzikowski zadał pytanie dotyczące kosztów dofinansowania ze środków 

MSWiA do zakupu samochodu strażackiego. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że koszt dofinansowania to 500 tys. zł. 

Radny Andrzej Ostojski podniósł temat odbioru pętli autobusowej w sołectwie Pióry Wielkie 

oraz terminu uruchomienia linii. 

Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że pętla autobusowa jest odebrana przez 

prezesa MPK i dyrektora technicznego. Kursy mają ruszyć od połowy czerwca. 
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Burmistrz Łukasz Wawryniuk poinformował, że w związku z problemem z wodą pitną, urząd 

jest do dyspozycji mieszkańców. 

 

Ad.9. Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Gizińska 

zamknęła obrady XV sesji Rady Miejskiej w Mordach o godz. 1653. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:          Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Jadwiga Zdun        /-/ Katarzyna Magdalena Gizińska

  

 


